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PROTOKÓŁ NR 30/21 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ ORAZ KOMISJI SPOŁECZNEJ,  

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 23.11.2021 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 16.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji 

Budżetu i Finansów, siedmiu członków Komisji Gospodarczej (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) oraz siedmiu członków Komisji Społecznej.  

We wspólnym posiedzeniu komisji wzięli również udział: Burmistrz Miasta - Janusz 

Kosecki, Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej, Joanna Kinder – pełniąca 

obowiązki Skarbnika, Justyna Kreja – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, Marcin Hałas – 

kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marzena Ośko – 

kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Wojciech Wierzbowski – Zastępca 

Burmistrza oraz Barbara Wiśniewska – Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

 

 Tematem obrad komisji było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

 W pierwszej części wspólnego posiedzenia komisji Barbara Wiśniewska – Przewodnicząca 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawiła zebranym zasady 

pracy komisji oraz przedstawiła procedury składania i realizowania wniosków o leczenie. 

Poinformowała, że latem zawsze jest mniej wniosków, a jesienią więcej. Niestety coraz 

młodsze osoby mają problem z alkoholem. Są to już osoby w wieku np. 23 lat. Jeżeli chodzi o 

problem narkomanii, to w ciągu tylu lat był tylko jeden wniosek o leczenie, a wiemy przecież, 

że ten problem również istnieje. Pani Wiśniewska poinformowała, że z wnioskami o leczenie 

zazwyczaj występuje ktoś bliski, rodzina, znajomi, ale również występuje policja. Zauważalna 

jest również większa odpowiedzialność osób bliskich. Jedno się jednak przez tyle lat nie 

zmieniło. W sądzie sprawy czekają na rozpatrzenie bardzo długo. Jest to okres od pół roku, 

nawet do roku i więcej. 

 Burmistrz Janusz Kosecki poinformował, że w tym roku planowane są paczki profilaktyczne 

dla dzieci starszych i młodszych ze środków na przeciwdziałanie alkoholizmowi. Łącznie z 

organizacją spotkania z Mikołajem. W zależności od sytuacji pogodowej i epidemiologicznej, 
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albo na Rynku Maślanym, albo w hali sportowej lub na scenie w parku. Takiego 

profilaktycznego Mikołaja planujemy w tym roku.  

 

  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2022 rok przedstawił zebranym Burmistrz 

Miasta Janusz Kosecki. 

  Burmistrz poinformował, że już działa świetlica środowiskowa, wprawdzie później niż 

zwykle ze względu na COVID, ale zajęcia już ruszyły. Poinformował także, że ze środków na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi najprawdopodobniej zostanie zwiększona ilość godzin dla 

psychologa, bo widać, że dzieci i młodzież korzystają z tej pomocy.  

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

   

  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2022 rok przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2021 rok szczegółowo przedstawiła zebranym Joanna Kinder, pełniąca obowiązki 

Skarbnika Miasta.   
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 W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0.  

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2021 - 2032 szczegółowo przedstawiła zebranym Joanna Kinder, 

pełniąca obowiązki Skarbnika Miasta.   

 W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0.  

 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Starogardzkiemu szczegółowo przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki.  

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 

 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu potrzeba w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w Skórczu w 2022 roku przedstawił zebranym 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki.  
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 Radny Marian Firyn pytał, w jakim zakresie te osoby pracują, na co Burmistrz 

odpowiedział, że jest to 40 godzin miesięcznie.  

 Radny Marek Landowski pytał, kto to jest osoba uczestnicząca  w indywidualnym 

programie usamodzielniania, na co kierownik MOPS Marzena Ośko wyjaśniła, że jest to osoba 

biorąca udział w jakimś programie z Urzędu Pracy, ale to nas nie dotyczy.  

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Zarządem 

Powiatu Starogardzkiego na przystąpienie do „Powiatowego Programu Profilaktyki 

Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2018 – 2022” w 2022 roku 

przedstawił zebranym Burmistrz Miasta, Janusz Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

  

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Gminie Miejskiej Skórcz na lata 2022 - 2024 przedstawiła zebranym kierownik MOPS 

Marzena Ośko. 
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 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski pytał o zapis: zapewnienie 

pomocy materialnej rodzinom wymagającym wsparcia, czy to są te wszystkie dodatki, które 

MOPS wypłaca? 

 Kierownik Ośko odpowiedziała, że tak.  

 Przewodniczący Czapiewski pytał także o wysokość środków jaką zabezpieczamy na 

pobyt dzieci w rodzinie zastępczej? 

 Kierownik Ośko wyjaśniła, że to zależy od okresu. W pierwszym roku płacimy 10%, w 

drugim roku 30%, a w trzecim roku 50%. Resztę dopłaca powiat. Ale dla nas to są bardzo 

znaczące kwoty, bo to są kwoty, które płacimy ze środków własnych. Na następny rok jest to 

kwota 100 tys. zł.  

 Burmistrz Janusz Kosecki dodał, że niestety w ostatnim czasie kilku rodzinom zostały 

odebrane dzieci i umieszczone w pieczy zastępczej, dlatego są to takiej wielkości środki.  

W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa  

w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne  przedstawiła zebranym 

kierownik MOPS Marzena Ośko. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał o to, czy jak tzw. 500+ odeszło teraz do 

ZUS-u, to dla mieszkańców będzie lepiej, czy gorzej? 

 Kierownik Marzena Ośko stwierdziła, że raczej będzie gorzej, ponieważ wszystko teraz 

będzie trzeba załatwiać elektronicznie, a nie wszyscy są na to przygotowani. 
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W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego i określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za 

okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy przedstawiła zebranym kierownik MOPS, Marzena Ośko. 

 Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy te wnioski o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego są w jakikolwiek sposób weryfikowane? 

 Burmistrz odpowiedział, że tak. Weryfikuje je pracownik merytoryczny i on sam 

osobiście również weryfikuje te wnioski.  

 Radny Pietrzykowski pytał, czy są weryfikowane w takiej formie, że ktoś jedzie tam 

zobaczyć, jakie są warunki, bo rachunki to nie wszystko? 

 Burmistrz odpowiedział, że to prawda, że rachunki to nie wszystko, ale od iluś lat jest 

tak, że niestety wystarczy oświadczenie. Jest pytanie, co do uczciwości, a tego niestety nie 

możemy zweryfikować, bo nie mamy takiej możliwości. Mieliśmy też przypadki, że co innego 

ktoś złożył do MOPS-u, a co innego u nas. Wtedy możemy interweniować i weryfikować. 

Ponadto, pracownik merytoryczny, który się tym zajmuje, ma możliwość pójścia na wywiad i 

ustalenia stanu faktycznego. Pamiętam jeszcze, jak poprzedni pracownik, który się tym 

zajmował, chodził na wywiady, to trzeba było o tej wizycie poinformować na kilka dni przed, 

więc wiadomo, jak to wyglądało.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że nie można weryfikować czyjejś zasobności na 

podstawie tego, co posiada, bo równie dobrze mógł to dostać w prezencie i wcale nie dysponuje 

dużymi pieniędzmi. W tej chwili już nawet u nas są różne wystawki, gdzie bez pieniędzy można 

się  ładnie urządzić. I może danej osobie ten dodatek mieszkaniowy się rzeczywiście należy.  
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 Burmistrz Janusz Kosecki podsumował, że są osoby, którym ten dodatek się naprawdę 

należy, ale są również osoby nie do końca uczciwe. Niektóre dodatki opiewają np. na kwotę 

510 zł miesięcznie, a czynsz za to mieszkanie wynosi 690 zł. Nie dość, że to jest mieszkanie 

komunalne, to my jeszcze sami sobie finansujemy prawie cały czynsz. Ale takie jest prawo i 

my z tym nic nie możemy zrobić.  

 Radny  Stanisław Eggert pytał, czy są takie osoby, które otrzymują dodatek 

mieszkaniowy i nie płacą za czynsz?  

 Burmistrz wyjaśnił, że nie ma takich sytuacji, ponieważ jeżeli ktoś nie płaci, to nie 

dostaje dodatku. Jest pełna weryfikacja.  

W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 

przedstawiła zebranym kierownik MOPS, Marzena Ośko. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej – ulicy Myśliwskiej 

w Skórczu przedstawił zebranym Marcin Hałas, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Przestrzennej i Inwestycji. 
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 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że tą drogę spróbujemy złożyć w ramach PROW 

o dofinansowanie od Marszałka. Wprawdzie nie jest to poziom 95% dofinansowania, ale 

niespełna 64%, gdzie VAT jest kosztem kwalifikowanym, ale jest to lepiej niż u Wojewody – 

50%. Warto spróbować. Dokumentację zlecimy już w tym roku, żeby być gotowym na marzec 

– kwiecień na złożenie wniosku. To, co realizujemy w tej chwili, czyli ul. Sadowa i ul. 

Grzybowa, które będzie realizowana w przyszłym roku, to też jest ze środków z PROW-u. Na 

razie nie wiadomo, kiedy kolejna edycja Polskiego Ładu będzie, że będzie można złożyć 

wnioski na pozostałe drogi. Póki co, w pierwszej kolejności, składamy wniosek ten sam, który 

mieliśmy złożony  jako pierwszy, czyli Osiedle Młodych, ul. Wysoka i ul. Norwida. Wszystkie 

drogi na Osiedlu Leśnym mamy pomierzone i łączna długość dróg do remontu, to 3,87 km. Jak 

odejmiemy te, które w pełni są wyłożone płytami jomb, to nam zostaje jakieś 2,5 km dróg, 

gdzie trzeba zrobić praktycznie całą przebudowę. 

 Przewodnicząca Barbara Graban pytała, czy ta działka drogowa, która została 

przeznaczona do sprzedaży na poszerzenie przylegających działek już została sprzedana? 

 Kierownik Marcin Hałas odpowiedział, że przetarg będzie na początku roku.  

 Burmistrz dodał, że jeżeli chodzi o sprzedaże, to na początku grudnia będzie sprzedaż 

trzech mieszkań, a na początku roku mamy plan na sprzedaż wszystkich działek i tych 

mniejszych i tych dużych. Ta największa działka stanie się za chwilę bardzo atrakcyjna, bo 

będzie uzbrojona. Będzie i woda i kanalizacja, łącznie z odbudową drogi wewnętrznej z płyt 

jomb.  

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Skórcz 

szczegółowo przedstawił zebranym Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski. 
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 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski poinformował zebranych, że projekt powyższej 

uchwały powstał w oparciu o ustalenia na Prezydium Rady. Przewodniczący powiedział, że 

osobiście proponował, żeby stawki ustalić w połowie, ale Burmistrz się nie zgodził. Minimum, 

to jest 80%, maksimum 100%. Ustaliliśmy to na poziomie 83%, czyli bardzo skromnie. I takie 

są wartości zawarte w projekcie tej uchwały. Ja jestem członkiem Zarządu Forum 

Przewodniczących Województwa Pomorskiego i zwołałem również pierwsze Forum 

Przewodniczących Powiatu Starogardzkiego i tam większość się pochylała nad maksymalnym 

przydziałem, ale nasz Burmistrz powiedział, że nie i te 83% go zupełnie satysfakcjonuje.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że jeżeli sam pan Burmistrz przychylił się do tego, 

żeby właśnie taką pensję otrzymać, to uszanujmy to i miejmy to za dobrą markę naszego 

Burmistrza.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że trzeba też spojrzeć na to, jakie są realia. Ja 

powiem uczciwie, że ja bym się źle czuł w stosunku od moich pracowników.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że może następna Rada, za dwa, lata po prostu 

zrobi 100%. 

W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/79/2019 Rady Miejskiej  

w Skórczu z dnia 22 października 2019 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania  

 wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Skórczu oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych przysługujących radnym szczegółowo omówił zebranym Przewodniczący Rady 

Miejskiej Krzysztof Czapiewski zaznaczając, że stawki zawarte w projekcie uchwały są 

efektem ustaleń, do jakich doszło na Prezydium Rady.  
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 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że dysproporcja między szeregowym radnym, a 

przewodniczącym komisji czy Wiceprzewodniczącym Rady jest dosyć znaczna. W tej chwili 

to było około 50 zł. Nie wiem, może niech się wypowiedzą przewodniczący komisji, czy takie 

dysproporcje mają być nadal? 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski poprosił radnego Czarneckiego, by ten 

zaproponował jakieś rozwiązanie w tej kwestii.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że nie chce sobie podwyższać, więc proponuję, 

by radny miał 25%, przewodniczący komisji 30%, a Wiceprzewodniczący Rady 35%.  

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że z tego, co się orientuje, co się 

dzieje w powiatach, a Skórcz na biedzie nie stoi, nie oszukujmy się, to myślę, że obniżanie tej 

diety do 30% nie jest jakimś trafionym pomysłem. Jeżeli pan uważa, że to jest za duża różnica 

pomiędzy radnym, a przewodniczącym komisji, to ja bym proponował, żeby może nie dotykać 

tej kwoty 35%, ale może troszeczkę zwiększyć tą dietę radnego do 30%. 

 Radny Henryk Czarnecki stwierdził, że w tej kwestii się nie wypowie.  

 Poza radnym Henrykiem Czarneckim, żaden inny radny nie wniósł innego wniosku, co 

do omawianego projektu uchwały, w związku z czym, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku radnego Henryka 

Czapiewskiego, by obniżyć dietę przewodniczącego komisji do 30%. Wynik głosowania był 

następujący: 

- „za” przyjęciem wniosku – 1,  

- „przeciw” – 5,  

- „wstrzymujących się” – 7.  

 Dwóch radnych będących na sali obrad nie wzięło udziału w głosowaniu. 

 Wniosek radnego Henryka Czarneckiego został odrzucony. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że on proponował znacznie wyższe 

stawki diet dla radnych. Jak obserwuję, co dzieje się w innych gminach dzieje w województwie 

pomorskim, to uważam, że te stawki powinny być wyższe, ale Prezydium nie wyraziło zgody, 

dlatego nie starałem się przepchać mojej koncepcji. Aczkolwiek wierzę, że radny powinien 

mieć znacznie wyższe uposażenie. Znacznie wyższe. Radny, który otrzymuje tyle, co 500+, to 
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jest niepoważne dla mnie, ale przychyliłem się do stanowiska Prezydium i taki jest efekt w 

postaci tego projektu uchwały.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że może trzeba to było konsultować dzisiaj na 

komisjach, a nie na Prezydium Rady.  

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że na Prezydium to zostało wstępnie 

uzgodnione, ale dzisiaj mamy prawo to zmienić, a pan jako jedyny złożył wniosek. Inni radni 

nie złożyli wniosku.  

W związku z brakiem innych wniosków i pytań co do przedstawionego projektu 

uchwały, przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. 

Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 1 0 

Komisja Gospodarcza 3 2 2 

Komisja Społeczna 1 2 4 

 

 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym szczegółowo 

przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Finansów Barbara Graban podziękowała wszystkim za przybycie i zakończyła wspólne 

posiedzenie komisji o godz. 17.30.  

 Swoje posiedzenie kontynuowała dalej Komisja Gospodarcza, której posiedzenie 

prowadził jej przewodniczący Roman Pietrzykowski.  

 Przewodniczący Pietrzykowski poinformował członków komisji, że w planie pracy 

Komisji Gospodarczej na drugie półrocze 2021 roku jest spotkanie z członkami Komisji 

Społecznej oraz dyrektorem Zespołu Szkół Publicznych w Skórczu w zakresie planów dalszego 

prowadzenia i zarządzania nowym przedszkolem. W związku z tym, że prace związane z 

budową nowego przedszkola są opóźnione, powyższy punkt zostanie przełożony do planu 

pracy komisji na rok następny.  

 Przygotowanie miasta do akcji zima 2021/2022 przedstawił zebranym kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marcin Hałas.  
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 Kierownik Hałas poinformował członków komisji, że w tym roku miasto będzie 

odśnieżała nowa firma – PM Serwis Paweł Trepkowski z Blizaw. Zrobiliśmy zapytanie cenowe 

i ta firma zaproponowała 300 zł netto, a poprzednia firma, która odśnieżała u nas w poprzednich 

latach, chciała 650 zł netto. Bez materiału. Materiału mamy jeszcze trochę z ubiegłego roku. 

Jeszcze 100 ton kupimy w tym roku: 25 ton soli i jakieś 70 ton piasku.  

 Przewodniczący Roman Pietrzykowski pytał Burmistrza, jaką siłą żywą dysponuje 

ZGM, żeby nas wspomóc w akcji zima? 

 Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili, z tych pracowników, którzy są na zakładzie, 

to są 2 osoby. Wiemy, że pan kierownik nie raz i nie dwa siada na traktorze i jeździ, a w tej 

chwili nawet do tego stopnia, że jest kotłowym i pali w piecach w bibliotece i w przedszkolu.  

 Przewodniczący Pietrzykowski powiedział, że właśnie po to zadał to pytanie, bo ZGM 

praktycznie umiera. Jeżeli my, jako radni, nie zrobimy nic, to za chwilę sami pójdziemy 

sprzątać miasto. I to nie jest śmieszne. Zróbmy modernizację mentalności nad tym zakładem, 

bo on umiera. On żywi się tylko wodą i ściekami. Za chwilę będzie tam sprzęt, a nie będzie 

ludzi. Czy dla dwóch ludzi jest tam potrzebny kierownik, bo wystarczyłby brygadzista. W 

Urzędzie Miejskim jest dwóch ludzi, którzy wspomagają ZGM i praktycznie oni za nich to 

robią. Odpowiedzialny jest za nich pan Marcin.  

 Burmistrz powiedział, że pan Marcin jest kierownikiem tego Referatu, a bezpośredni 

nadzór sprawuje pan Łukasz. 

 Przewodniczący Pietrzykowski powiedział, że praktycznie jest dwóch kierowników i 

ten ma dwóch ludzi i ten ma dwóch ludzi.  

 Burmistrz powiedział, że nie może się z tym zgodzić, ponieważ pan Roman Jerkiewicz 

oprócz tych dwóch ludzi, których ma na zakładzie, ma jeszcze pracowników na wodociągach i 

na oczyszczalni ścieków.  

 Przewodniczący Pietrzykowski stwierdził, że on się nie wyrabia. Ma trzy rzeczy, plus 

czwartą, która są TBS-y. I nie wierzę w to, że w ciągu 8 godzin, w czasie których pracuje dla 

ZGM-u, wodociągów i oczyszczalni, jest jeszcze w stanie ogarnąć TBS-y. Mówię, że tutaj jest 

problem. Ten człowiek ma za dużo na głowie. To są zakłady w trzech różnych miejscach. I 

tutaj trzeba coś zmienić. Trzeba o tym teraz myśleć, tym bardziej, że jest teraz problem z 

ludźmi.  
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 Radny Henryk Czarnecki zauważył, że kierownik może niebawem wybierze się na 

emeryturę.  

 Burmistrz powiedział, że to jest naczynie powiązane. Jeżeli my im damy za dużo zleceń, 

to oni się nie wyrabiają. Natomiast my też musimy to zrobić i robimy to przez kogoś innego. 

Pytanie, ile będziemy w stanie dokładać do ZGM-u, patrząc na całokształt, po to, żeby oni 

mogli sobie sfinansować dotrudnienie kogoś w czasie, kiedy my im czegoś nie dajemy, albo 

kiedy im nie starcza.  

 Przewodniczący Pietrzykowski powiedział, że to nie jest tak, że my dokładamy tylko 

do jednego, bo oni korzystają wszyscy z tego sprzętu. My dokładamy do trzech części, bo ten 

zakład składa się z trzech części i tu jest problem, że ten człowiek nie ogarnia tych trzech części. 

Jedną odrzucił na dzisiaj, żeby pozostałe dwie funkcjonowały dobrze. Tutaj trzeba mu 

zmodyfikować to, żeby nie zarzucał ZGM-u.  

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że tutaj rodzi się kolejny problem. 

Jak pan Jerkiewicz pójdzie na emeryturę, to kto go zastąpi? Myślę, że już powinna być osoba, 

która będzie z nim pracować, i która w przyszłości będzie mogła przejąć jego obowiązki. Bo z 

dnia na dzień nie będzie osoby, która to ogarnie.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że trzeba sobie powiedzieć szczerze, że nikt za 

te pieniądze, które w tej chwili pobiera pan kierownik, nie przyjdzie na to stanowisko.  

 Radny Henryk Czarnecki powiedział, że dzisiaj jest gro takich osób, które woli obok 

pracować, żeby nie brać na siebie odpowiedzialności. Lepiej zarobić parę złotych mniej i mieć 

spokój. Nie chcą brać na siebie odpowiedzialności.  

 Przewodniczący Roman Pietrzykowski powiedział, że to nie jest temat na dziś, czy na 

jutro, ale zdecydowanie musimy o tym zacząć myśleć. To nie jest tylko przekazanie 

obowiązków, ale to jest też potężne mienie.  

 Burmistrz powiedział, że to jest temat na wiosnę. Prawda też jest taka, że jeżeli pan 

Roman pójdzie na emeryturę, a pewnie pójdzie w przyszłym roku, to my go przez pewien czas 

możemy mieć pełniącym obowiązki i ktoś się może przy nim przyuczać, natomiast my za 

chwilę musimy jakiś nabór robić i trzeba będzie w budżecie zabezpieczyć pieniądze na jeden 

dodatkowy etat, bo im tam pewnie będzie ciężko. Mało tego, ten czynnik ludzki, którego cały 

czas brakuje, też będzie kolejnym wyzwaniem i problemem dla nas.  
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 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodniczący Komisji 

Gospodarczej Roman Pietrzykowski zakończył posiedzenie komisji o godz. 17.45. Protokół 

zawiera 14 ponumerowanych stron maszynopisu i 1 załącznik 

 

.  

                 Przewodniczący Komisji Gospodarczej 

             Roman Pietrzykowski 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 25.11.2021 r.  


